
P R O T O K Ó Ł  Nr XXV/2021 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 23 lutego 2021 r. 

XXV/2021 Sesja Rady Gminy Świdwin odby ła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania si ę  na 
odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 14.31 

Stan radnych .....................................14 
Obecnych na sesji 	 13 

Ad. I. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XXV/2021 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady 
Gminy Swidwin - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 

Swidwin 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicz ąca stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Radni uczestnicz ący w Sesji online: Antoni Giluk, Jan Kulikowski, Tomasz Makowski, 
Ryszard Pawlonka, Jarosław Pisarczyk, Ewelina Pugacz, Piotr Sieradzki, Agnieszka To/carska. 

Nieobecni radni: Iwona Piotrowicz, Tomasz Makowski (do godz. 12.03), Piotr Sieradzki (do 
godz. 12.07). 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXIV/2020 z dnia 29.12.2020 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 11. 
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Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 
Przewodnicząca powiedziała, że zgodnie z ustaleniami komisji wspólnej z dnia 19.02.202 1 r. 
proponuje rozszerzenie porządku obrad z zawiadomienia o sesji o trzy projekty uchwa ł : 

1) projekt uchwały w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie Gminy świdwin (brak sprzeciwu radnych) 

2) projekt uchwaly w sprawie zwolnienia w cz ęści z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkuj ą  rodziny wielodzietne 
(brak sprzeciwu radnych) 

3) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści położonej w 
obrębie ewidencyjnym Bystrzyna (brak sprzeciwu radnych). 

Wobec braku sprzeciwu porządek obrad zosta ł  poszerzony o trzy projekty uchwa ł. Będą  to 
kolejno projekty uchwały nr 13, 14 i 15. 
Radni nie wnieśli innych uwag do przedstawionego porz ądku obrad. Wobec braku uwag 
Przewodnicząca stwierdziła, że rozszerzony porządek obrad jest porządkiem obowiązującym. 

Do sesji online dołączy ł  radny Tomasz Makowski (godz. 12.03) 

Porzadek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Propozycja utworzenia Centrum Usług Społecznych w Gminie Świdwin. 
5. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorządów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Podjęcie uchwał : 
1) w sprawie przekształcenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świdwinie w 

Centrum Usług Społecznych w Gminie Świdwin i uchwalenia statutu Centrum Usług 
Społecznych w Gminie Świdwin, 

2) zmieniająca uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazw ą  Klub 
„Senior+" w miejscowo ści Krosino, 

3) zmieniająca uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazw ą  Klub 
„Senior+" w miejscowo ści Rogalino, 

4) zmieniająca uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazw ą  Klub 
„Senior+" w miejscowo ści Cieszeniewo, 

5) zmieniająca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 
2021 roku, 

6) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie gminy Świdwin, 

7) w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego, 



8) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie realizacji 
inwestycji celu publicznego - przebudowa odgałęzienia linii 110 kV Białogard - 
Lobez do stacji GPZ świdwin na linię  dwutorową  110 ky, 

9) w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2021, 
10)w sprawie rozpatrzenia petycji, 
11)w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynno ść  Wójta Gminy Świdwin, 
12)w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021, 
13)w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Świdwin, 
14)w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkuj ą  rodziny wielodzietne, 
15)w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści położonej w obrębie 

ewidencyj nyni Bystrzyna. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Do sesji on/me do łączy ł  radny Piotr Sieradzki (godz. 12.07) 

Ad. 4. PROPOZYCJA UTWORZENIA CENTRUM USŁUG SPOŁECZNYCH 
W GMINIE ŚWIDWIN 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosila o zabranie g łosu Kierownik 
Gminnego O ś rodka Pomocy Spolecznej w Swidwinie Pani ą  Ewę  Kretowicz. 

Pani Ewa Kretowicz przedstawiła propozycj ę  utworzenia Centrum Us ług Społecznych w 
gminie Swidwin. Powiedziała, że rolą  osób zatrudnionych w gminie jest poszukiwanie nowych 
rozwiązań  ukierunkowanych na rozwój, integracj ę  usług społecznych na poziomie lokalnym. 
Stąd pomysł  na utworzenie centrum us ług społecznych, które miałoby powstać  z przekształcenia 
już  istniejącego gminnego ośrodka pomocy społecznej. Powstanie centrum us ług społecznych to 
odpowiedź  na rosnące oczekiwania społeczne w zakresie wprowadzenia oferty nowych us ług 
społecznych. Centrum us ług społecznych to nowa jednostka i nowa instytucja polityki 
społecznej powstała na mocy inicjatywy ustawodawczej Prezydenta RP, która rozszerza katalog 
usług społecznych zgodnie z potrzebami mieszka ńców gminy. Centrum usług społecznych to 
miejsce, w którym skupione b ędą  różnego rodzaju wsparcia. To pierwsze tak szerokie otwarcie 
na usługi społeczne. W centrum ka żdy mieszkaniec powinien znale źć  coś  dla siebie i dla swojej 
rodziny adekwatnie do potrzeb. Centrum jest jednostk ą  stworzoną  w celu zaspokojenia potrzeb 
wspólnoty samorządowej w zakresie usług społecznych, które zostaną  określone w pierwszej 
fazie działalności jednostki, co zaowocuje powstaniem planu wdro żenia który zostanie 
stworzony w oparciu o potrzeby mieszka ńców gminy w zakresie us ług społecznych i określi 
docelowy katalog usług społecznych dostępnych w centrum. Powołując do życia nową  jednostkę  
gmina ma szansę  na wzmocnienie działań  na rzecz społeczności lokalnej, skoordynowanie i 
zintegrowanie działań  pomocowych, wzmocnienie aspektu pozamaterialnego zaspakajania 
potrzeb i powszechno ści usług. Ponadto zwiększona zostanie kontrola nad finansowaniem i 
jakością  usług. Usługi społeczne to nie tylko usługi świadczone w ramach pomocy spo łecznej. 
Ideą  centrum jest stworzenie nowych standardów us ług, ich kompleksowość, zwiększenie 
dostępności oraz rozszerzenie ich katalogu. Centrum to instytucja łącząca  wsparcie socjalne dla 
rodzin w najtrudniejszej sytuacji ze wsparciem spo łecznym i usługami skierowanymi do 
wszystkich mieszkańców. To szansa dla gminy, a nie obowi ązek. Gminy mogą  budować  centra 
usług społecznych z własnych środków, natomiast Gmina świdwin na ten cel pozyska ła środki z 
Europejskiego Funduszu Społecznego jako jedna z niewielu gmin w Polsce. Gmina Świdwin ma 
szansę  być  prekursorem rozwi ązań  społecznych i wzorem do na śladowania dla innych gmin w 
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regionie, jak i w Polsce. Us ługi społeczne stanowi ą  kategorię  szerszą  niż  usługi pomocy 
społecznej, to inwestycja we wspólnot ę  samorządową, a wspólnota samorządowa to mieszkańcy. 
Centrum usług społecznych przejmie wszystkie zadania, które realizuje obecnie o środek pomocy 
społecznej, ale rozszerzy swoj ą  działalność  o usługi społeczne. Utworzenie Centrum us ług 
społecznych w gminie jako jednej z pierwszych w Polsce to ogromna szansa. Gmina ma 
możliwość  skorzystania z 2-milionowej dotacji, która sfinansuje w 100% wprowadzenie nowych 
rozwiązań  i podniesie jakość  już  świadczonych usług. Centra Usług Społecznych już  działają  w 
Polsce. Takie centrum z powodzeniem dzia ła w gminie ościennej w Resku od ponad roku. Ta 
instytucja przeszła już  okres wprowadzenia i jest wzorem do na śladowania. Gmina świdwin ma 
szansę  na stworzenie w gminie centrum us ług społecznych i skorzystać  z dotacji, która zosta ła 
przyznana na ten cel. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że przekazano jej informacj ę, że 
obecna będzie też  Pani Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Resku. 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedziała, że niestety Pani Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w 
Resku nie mogła w dniu dzisiejszym uczestniczyć  w spotkaniu z powodu innych obowi ązków. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że temat utworzenia centrum 
usług społecznych był  omawiany dwukrotnie na komisjach wspólnych. Przewodnicząca dodała, 
że uzyskała wszystkie niezbędne informacje w tej sprawie. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, jak mają  się  do pomocy oferowanej przez GOPS starsi 
ludzie? Radna poinformowa ła, te zgłosiła się  do niej opiekunka, która zosta ła zwolniona przez 
Panią  Kierownik. Stwierdziła, że Pani Kierownik zawsze powtarza, że jest ciężko z opiekunami 
do ludzi starszych. Ta zwolniona opiekunka by ła z Klępczewa, a ludzie korzystali z jej pomocy. 
Ludzie ci przynie śli do radnej oświadczenia, że opiekunka sprawdza ła się. Radna stwierdzi ła, że 
zwalniani są  ludzie, którzy jaki ś  czas pracują  i nadają  się  do tej pracy. Obecnie jest inna Pani, 
której ci starsi ludzie nie znaj ą, a jest tylko godzinę . Radna stwierdzi ła, że jeżeli tworzy się  CUS 
to najpierw należy uszczelnić  to co teraz funkcjonuje. 
Następna sprawa, którą  poruszyła radna dotyczy żywności. Stwierdziła, że do GOPS dzwonią  
osoby z PCK z Koszalina i otrzymuj ą  informacj ę, że ośrodek się  tym nie zajmuje. Radna 
powiedziała, że to dla niej karygodne, bo od tego jest gops. Zapyta ła, czy sołtysi mają  chodzić  i 
uświadamiać  ludzi jakie powinni mieć  dochody oraz jakie dokumenty maj ą  złożyć? Radna 
stwierdziła, że tworzy się  coś  nowego, gdzie stare nie jest uszczelnione. 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedziała, że jeżeli chodzi o wydawanie żywności to w GOPS można 
uzyskać  każdą  informacj ę  dotyczącą  kwestii wydawania żywności która jest realizowana w 
ramach żywności, którą  ma do dyspozycji PCK w Koszalinie. Każdy mieszkaniec gminy może 
zasięgnąć  informacji w o środku pomocy. Jest pracownik, który zajmuje si ę  tą  sprawą  i na 
bieżąco wydaje skierowania o odbiór żywności. 
Jeżeli chodzi o usługi opiekuńcze i usługi wobec osób starszych to planowane jest rozszerzenie 
działalności jeżeli chodzi o usługi dla osób starszych. Z tym, że usługi opiekuńcze to nie są  
wszystkie usługi, które będzie realizowa ło centrum. Usługi opiekuńcze są  realizowane, a jeżeli 
ktoś  potrzebuje zwiększenia ilości godzin usług opiekuńczych powinien zgłosić  się  do ośrodka z 
takim wnioskiem. 

Pan Piotr Sieradzki zapytał, czy w okresie pandemii pracownicy o środka pomocy docieraj ą  do 
domów ludzi, którzy potrzebuj ą  pomocy. 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedziała, te zgodnie z obowi ązującymi zaleceniami o środek 
pomocy powinien realizować  swoją  pracę  głównie w systemie zdalnym. Ale jeżeli jest 
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konieczność , by pracownik socjalny, czy inny pracownik z o środka dotarł  do konkretnej osoby 
wtedy jest to realizowane. Natomiast obowi ązujące wskazania z ustawy coyidowej zalecaj ą  
pracę  zdalną  z zastosowaniem środków porozumiewania się  na odległość . W związku z tym 
wywiady środowiskowe są  przeprowadzane w oparciu o rozmow ę  telefoniczną . 

Pan Robert Rozmus powiedział, że Pani Kierownik pięknie przedstawiła wizję  utworzenia 
centrum usług społecznych. Natomiast jeżeli chodzi o rzeczy przyziemne to radni patrz ą  na to co 
jest, a nie na to co może być. Uważa, że szkoda iż  w piątkowej komisji uczestniczy ło tak mało 
radnych, bo tam padały konkretne kwoty. Doda ł, że wszyscy wkoło narzekaj ą, że opieka jest 
jaka jest, a jak pojawi ła się  szansa wyj ścia z szerszą  ofertą  to pojawia się  opór. Radny me wie 
czym to jest spowodowane, bo wszyscy uwa żają  że gmina jest biedna, a gdy można przez trzy 
lata wykorzystać  2 mln zł  to poj awia się  opór. Inna sprawa, to jak się  skończy dofinansowanie to 
można dokonać  restrukturyzacji. Na posiedzeniu komisji Pani Kierownik oznajmi ła, że na ten 
rok można zaoszczędzić  ok. 100 tys. zł  jeżeli chodzi o wydatkowanie środków na opiekę. W 
związku z tym jeżeli jest możliwość  zagospodarować  te pieniądze i wyj ść  z ofertą  do ludzi to 
należy to zrobić . Natomiast czy ta oferta będzie dobra, czy nie to zweryfikuje czas za rok, dwa 
lub trzy i wtedy będzie można rozliczyć  te działania. Radny uważa, że oferta CUS dotrze do 
ludzi, bo to że ludzie chcą  aktywizacji i uczestnictwa pokazały kluby seniora, które są  tworzone. 
Radny uważa także, że ta oferta może być  atrakcyjną  ofertą  dla mieszkańców i „strzalem w 
dziesiątkę". 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że nie wie na jakiej podstawie 
radny uważa, że jest jakikolwiek opór. Doda ła, że Rada odbyła dwa posiedzenia komisji 
wspólnych, gdzie omawiany by ł  pomysł  utworzenia Centrum Usług Społecznych i gdzie padało 
mnóstwo pytań. Drugie posiedzenie zosta ło zwołane dlatego, że na pierwszym radni nie uzyskali 
konkretnych odpowiedzi na stawiane pytania. Przewodnicz ąca dodała, że wszystkie odpowiedzi 
uzyskała. Natomiast radna Bo żena Wieczorek mia ła pytania, ponieważ  w komisji wspólnej nie 
uczestniczyła. Przewodnicząca nie rozumie dlaczego radny uważa, że jest jakikolwiek opór, bo 
rada jest po to, żeby podjąć  decyzj ę  skutkującą  zmianą  struktury organizacyjnej GOPS, a tak ą  
decyzję  powinna podjąć  na podstawie konkretnych danych, a nie tylko dlatego że jest projekt 
uchwały. Przewodnicząca zgodziła się  z radnym, że chwalebne i celowe jest wprowadzenie 
2 mln zł  na teren gminy właśnie po to, by do mieszkańców dotrzeć  z dobrymi, udoskonalonymi i 
ciekawymi usługami opiekuńczymi, usługami społecznymi typowo zwi ązanymi z opieką  
społeczną, jak również  z reintegracj ą  zawodową  i innymi usługami które dopiero wybrzmią  
dokładnie po przeprowadzonej diagnozie w ramach projektu, na który w dniu dzisiejszym radni 
się  zgodzą  lub nie. 

Pan Krzysztof Kaszuba stwierdził, że również  nie wie skąd u radnego Roberta Rozmusa 
pogląd, że jest opór. Radny dodał, że chciał  się  dowiedzieć  jakie będą  nowe działania, bo mimo 
wszystko to otwarcie na nowych ludzi, a me tylko tych co podlegaj ą  opiece. Natomiast Pani 
Kierownik wszystko wyjaśniła i uważa, że to jest dobre. 

Pan Robert Rozmus stwierdził, że każdy ma własne spostrzeżenia i on odniós ł  takie wrażenie 
starając się  być  na każdym posiedzeniu rady. Dodatkowo dzisiejsze pytania o tera źniejsze 
funkcjonowanie ośrodka pomocy, a nie o to co b ędzie po przekształceniu. Radny uważa, że 
pytania powinny być  o to jak będzie wyglądała przyszłość, a nie o to co jest teraz. W zwi ązku z 
tym, że większość  pytań  dotyczyła teraźniejszości odniósł  wrażenie, że jest jakiś  opór. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że jeżeli rada ma utworzy ć  nowy 
ośrodek to musi mieć  wiedzę, czy są  warunki do utworzenia tego centrum zarówno lokalowe, jak 
i kadrowe. Należy poznać  wszystkie argumenty. Przewodnicząca uważa, że zarzuty iż  coś  me 
funkcjonuje maj ą  na celu pokazanie co można usprawnić  w ramach nowo powstającej jednostki. 

5 



Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że nie jest przeciwna temu że powstanie centrum, tylko 
chciała pokazać  jakie są  problemy. Dodała, że skoro ludzie zgłaszają  się  do niej z problemem, to 
nie może powiedzieć , że wszystko jest w porządku. Już  po raz drugi jest problem z żywnością . 
Ludzie nie wiedzą, że mogą  przyj ść  do ośrodka i jakie są  zasady wydawania żywności. Radna 
stwierdziła, że powinno być  zrobione przez o środek pomocy ogłoszenie i przekazane so łtysom. 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedziała, że mieszkańcy są  informowani jeżeli chodzi o kwestie 
wydawania skierowań  na żywność . W ośrodku było już  ok. 200 rodzin z potrzeb ą  wydania 
skierowania. Kierownik przyzna ła, że gdy mieszkańcy mają  blisko do sołtysa to przyjdą  z 
pytaniem do niego, bo tak zawsze traktowali t ę  instytucj ę. Natomiast gops odpowiada na 
wszystkie pytania i jak kto ś  przyjedzie to kwestia wyjaśniana jest na miejscu. Dodatkowo na 
stronie internetowej o środka zostało zamieszczone ogłoszenie oraz druki do pobrania zaraz po 
tym, jak ukazał  się  program na ten rok dotyczący wydawania żywności. Pani Kierownik 
poprosiła, by informować  mieszkańców, aby z tą  sprawą  zgłaszali się  do ośrodka pomocy. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że chciałby zabrać  głos jako radny powiatowy. Powiedzia ł  
że przysłuchuje się  rozmowie radnych po raz trzeci i uważa, że niektórzy usilnie staraj ą  się  
przedstawić  w złym świetle jednostkę, która jeszcze nie powsta ła. Dodał, że niektóre rzeczy do 
radnych nie docieraj ą  albo niektórzy nie chcą  słuchać  pewnych konkretów, że kwota 2 mln zł  ma 
trafić  do mieszkańców gminy Swidwin. Ocena, czy to by ły dobrze wykorzystane pieni ądze 
będzie za kilkana ście miesięcy. Podobne głosy były kiedy tworzono kluby seniora w Krosinie, w 
Rogalinie i w Cieszeniewie. Były obawy, czy to będzie funkcjonowało czy nie. Czas pokazał, że 
zostały to dobrze wykorzystane pieni ądze. Prawie pół  miliona złotych wykorzystane na kluby 
seniora w gminie Świdwin, których działalność  okres pandemii trochę  zastopował, ale 
funkcjonują. Gmina ma pięknie wyremontowane budynki. Jest prowadzona kontrola NIK, która 
praktycznie nie ma żadnych uwag. Gmina chce si ęgnąć  po kolejne pieniądze jakim jest centrum 
usług społecznych, a niektórzy radni zanim to jeszcze zafunkcjonowa ło już  staraj ą  się  pokazać, 
że to będzie źle funkcjonowało. Najpierw należy zrobić  diagnozy, co jest potrzebne 
mieszkańcom gminy świdwin, a za dwa lata przyjdzie czas oceny. Pan Sebastian Basiejko 
stwierdził, że dzisiaj prowadzone są  różne rozmowy. Pani Bożena Wieczorek pyta o zupełnie coś  
innego, co nie ma nic wspólnego z CUS. To nie jest czas podsumowania pracy GOPS. Je żeli 
będzie sesja po święcona działalności GOPS to wtedy będzie czas na podsumowanie działalności 
ośrodka pomocy. Dzisiaj jest mowa o konkretnej rzeczy, o „wpompowaniu" 2 mln z ł  na rzecz 
wszystkich mieszkańców gminy świdwin. Radny zdaje sobie spraw ę  z tego, że to jest projekt 
niewygodny dla niektórych instytucji, które dzia łają  na terenie powiatu, bo mo że być  
konkurencyjny w pewnych działaniach. Natomiast nie można negować  czegoś, co nie 
zafunkcjonowa ło. Rząd daje pieniądze, został  napisany wniosek który został  bardzo dobrze 
oceniony, a my tych pieni ędzy nie chcemy wziąć . Radny ma obawy, czy radni b ędą  głosowali 
„za" czy „przeciw". Doda ł, że nie wie czy Przewodnicz ąca jest „za" czy „przeciw", ale uwa ża że 
nie wolno oceniać  czegoś  co jeszcze nie zafunkcjonowa ło. Poprosił  by dać  szansę, a czas pokaże 
i mieszkańcy sami ocenią, bo okres projektowania zakończy się  w 2023 r. Wtedy będzie czas na 
podsumowania i oceny. Wiadomo, że od lat są  uwagi do dzia łalności GOPS bez względu na to, 
kto był  kierownikiem ośrodka. Natomiast to jest możliwość  na to, by GOPS wyszedł  do 
mieszkańców gminy Swidwin, by zafunkcjonowa ł  w lokalach, które gmina posiada. Gmina ma 
bogatą  bazę  lokalową, tylko trzeba do niej pojechać. Nie w urzędzie i w GOPS tylko na 
świetlicach, czy w OSP. Radny doda ł , że taką  bazę  lokalową  jaką  ma gmina Swidwin, to mało 
która gmina ma w całym województwie, a może i w Polsce. Na koniec powiedział, że trzeba dać  
szansę, by projekt mógł  zaistnieć . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że cieszy j ą  to, że radny 
powiatowy nie wie jak będzie głosowała, bo to znaczy że nie próbuje wpłynąć  na głosowanie 
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radnych. Dodała, że będąc radną  rady gminy i chcąc podjąć  jakiekolwiek decyzje, nawet o tak 
świetnej kwocie jak 2 mln zł  przeznaczone dla mieszkańców gminy, to musi znać  wszystkie 
argumenty, kwoty i dlatego zadaje pytania. Stwierdzi ła, że jeżeli Pan Sebastian Basiejko jako 
radny powiatowy nie zadaje pytań  przed głosowaniami, przed podj ęciem decyzji o zmianach w 
strukturach organizacyjnych w jednostkach powiatowych, nie b ędzie tego oceniać . 
Przewodnicząca i wielu radnych zadaje pytania. Jeżeli jest mowa o tym, te będzie 
przeprowadzona diagnoza w celu usprawnienia, wprowadzenia lepszych i ciekawych us ług w 
centrum, to jak najbardziej zasadne jest mówienie o tym, co nie funkcjonuje. W łaśnie po to, by 
pokazać  co należy poprawić  i usprawnić . Przewodnicząca powiedziała, że Pani Kierownik 
przedstawiła zarys tego, co będzie oferowane w ramach centrum us ług społecznych, które b ędzie 
powołane na bazie o środka pomocy. Wszelkie pytania były zadawane na komisjach, a teraz jest 
sesja rady gminy, na której radni maj ą  podjąć  decyzj ę  o przekształceniu GOPS w CUS. 
Ewentualne pytania, które wychodzą  od radnych powinny również  paść  tutaj. Uwagi, czy 
pytania co do funkcjonowania jednostki, którą  zamierza się  przekształcić  w nową  jednostkę  
powinny w tym momencie zosta ć  zadane. Jest to baza do prowadzonej diagnozy w celu 
usprawnienia usług oferowanych przez tę  jednostkę . 

Pan Antoni Giluk powiedział, że dwie komisje wspólne zostały przeznaczone na omówienie 
tematu utworzenia centrum us ług społecznych. Na komisjach pada ły różne pytania, na które były 
udzielane odpowiedzi. Radny zwróci ł  uwagę, że radni dyskutowali nad czym ś, co od razu jest 
projektem uchwały i już  trzeba podj ąć  decyzję. Natomiast był  czas w grudniu i styczniu, żeby o 
tym spokojnie porozmawiać, bo wszyscy się  zgadzaj ą, że te 2 mln zł  trzeba wykorzysta ć  i 
zreformować  obecny GOPS. Wyj ście do ludzi i oczekiwania mieszkańców są  duże i tym 
bardziej w dzisiejszych czasach nale ży im pomagać  na każdym kroku. Tych spraw do 
załatwienia jest dużo, choćby wyj ście do ludzi niepełnosprawnych, czy samotnych. Mieszka ńcy 
dopiero zauważą  te wszelkie zmiany, je śli faktycznie będą  odczuwać  tą  współpracę  i pomoc 
poprzez sołtysów i radnych. Radny uważa, że gdyby pewne sprawy wcze śniej zostały 
wyjaśnione, a przede wszystkim te techniczne dotycz ące możliwości lokalowych i kadrowych to 
by inaczej wyglądała dyskusja. Poprosił, by Pani Kierownik potraktowa ła pytania radnych jako 
ich troskę  o realizacj ę  projektu. Realizacja projektu jest roz łożona na trzy etapy i uważa, że jeżeli 
rada przyjmie projekt uchwa ły, to każdy etap ze strony Pani Kierownik i Wójta powinien by ć  
zdaniem relacji i pokazaniem co zosta ło zrobione, jakie s ą  trudności i jaki jest etap realizacji. 
Radny uważa, że na etapie realizacji rada będzie chciała współuczestniczyć  w tym projekcie i 
przyglądać  się  temu bacznie, by nie zmarnowa ć  szansy która jest. 

PRZERWA 12.36-12.46 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
komisje ustali ły ramowy plan pracy na 2021 r. oraz że rada gminy obradowa ła na dwóch 
wspólnych posiedzeniach w dniach 15 i 19 lutego br., na których omawiane by ły plany pracy na 
bieżący rok, propozycja utworzenia Centrum Us ług Społecznych w Gminie Świdwin oraz 
projekty uchwał  na dzisiejszą  sesję  Rady Gminy świdwin. 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informację  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej UG Świdwin, Pan 
Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG 
Świdwin oraz Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk. 



Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej UG Świdwin przedstawi ła informacj ę  z dzia łalności Referatu w okresie 
między sesjami: 

- w wyniku zapytania ofertowego na zadanie pn. „Usuwanie barszczu Sosnowskiego z 
terenu gminy Świdwin - etap IV wybrano ofertę  Spółdzielni Mieszkaniowej MEWA, 
Klępczewo 1, na kwotę  16.195,00 zł  brutto; na początku marca zostanie z łożony wniosek 
do WFOSiGW w Szczecinie o dofinansowanie ww. zadania 

- od 01.01.2021 r. na terenie Gminy Świdwin zadania dot. gospodarki odpadami realizuje 
firma ATF Sp. z o.o. z Chojic; w pierwszym miesi ącu działalności firmy gmina każdego 
dnia otrzymywała zgłoszenia od mieszkańców dotyczące nieodebranych odpadów z 
posesji; najwięcej zgłoszeń  pochodziło z małych miejscowości tzw. kolonii lub od osób, 
które za późno wystawiły swoje pojemniki lub worki; z chwil ą  otrzymania takiego 
zgłoszenia pracownik referatu niezw łocznie powiadamiał  firmę  ATF mailowo lub 
telefonicznie. 
W dniu 04.02.202 1 r. odby ło się  spotkanie dot. odbioru odpadów w którym uczestniczy ł  
Pan Wójt, z-ca Wójta, pracownicy referatu rolnego oraz dwóch przedstawicieli firmy 
ATF. W trakcie spotkania uzgodniono m.in., że tzw. kolonie będzie obsługiwał  mniejszy 
samochód zgodnie z opracowanym oddzielnym harmonogramem, o czym mieszka ńcy 
tych miejscowości zostali powiadomieni pisemnie przez tut. Urz ąd. Od polowy lutego 
gmina już  sporadycznie otrzymuje zg łoszenia o nieodebranych odpadach. 

- wspólnie z firmą  ATF został  opracowany roczny harmonogram odbioru odpadów 
wielkogabarytowych; pierwszy termin odbioru tych odpadów przypada od 29.03 do 
01.04, czyli firma będzie zbiera ła te odpady przez cztery dni; o terminie zbiórki odpadów 
wielkogabarytowych mieszka ńcy zostaną  powiadomieni w miesiącu marcu 

- do urzędu gminy wpłynęła informacji o wpisie stowarzyszenia do ewidencji 
stowarzyszeń  zwykłych; jest to stowarzyszenie pod nazw ą  „Przyjaciele Zwierząt", które 
wpisane zostało do rejestru w dniu 26.01.2021 r. z siedzib ą  Świdwinek 27 

- w związku z wypowiedzeniem umowy najmu na lokal położony w szkole podstawowej 
w Oparznie i opuszczenia go przez najemc ę  gmina przystąpiła do wykonania remontu 
lokalu w celu podpisania umowy najmu z przysz łym najemcą  

- w dniu 19.02.br. og łoszono przetargi na sprzeda ż  działek budowlanych w Kluczkowie; 
przetargi odbędą  się  w dniu 22.03.br.; do sprzedaży pozostały cztery działki 

- opublikowano wykaz na dzier żawę  działki nr 370/7 o powierzchni 0,50 ha w 
miejscowości Rusinowo oraz dz. nr 124/1 o powierzchni 0,2860 ha w Rogalinie; obie 
działki przeznaczone są  na cele rolne; wykaz opublikowano do 10.03.202 1 r.; po tym 
terminie gmina ogłosi przetarg na dzierżawę  

- od 01.02.2021 r. referat rolny przyjmuje wnioski dot. zwrotu producentom rolnym 
podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju nap ędowego wykorzystywanego do 
produkcji rolnej; do dnia dzisiejszego z łożono 120 wniosków; wnioski można składać  do 
końca lutego; do końca marca wszyscy wnioskodawcy otrzymaj ą  decyzje w sprawie 
wysokości zwrotu podatku akcyzowego 

- w dniu 15.02.2021 r. podpisano akt notarialny na sprzeda ż  dwóch działek drogowych o 
łącznej powierzchni 0,67 ha położonych w miejscowości Niemierzyno; z tytu łu 
sprzedaży gmina uzyskała dochód w wysokości 24.000,00 zł  

- w dniu 15.02.2021 r. podpisano akt notarialny na sprzeda ż  dla najemcy lokalu 
mieszkalnego położonego w Krosinie 14/3; warto ść  sprzedaży po uwzględnieniu 90% 
bonifikaty wyniosła 3.090,00 zł  

- w ramach podpisanego porozumienia mi ędzy Gminą  Świdwin a Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Srodowiska w Szczecinie na bie żąco przyjmowane są  wnioski o 
dofinansowanie wymiany źródła ciepła, modernizacji c.o. i tennomodernizacji oraz 
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świadczone jest doradztwo mieszka ńcom Gminy świdwin w zakresie ich prawidłowego 
wypełniania w ramach programu „Czyste powietrze" 

- w związku z trwaj ącym okresem zimowym oraz dość  znacznym spadkiem temperatur w 
kilku lokalach mieszkalnych dosz ło do zamarznięcia wody; wszystkie awarie by ły na 
bieżąco usuwane 
Pani Anna Pietryka podzi ękowała Prezesowi GZGK Sp. z o.o. w świdwinie Panu 
Rafałowi Terleckiemu i jego pracownikom za szybk ą  pomoc udzieloną  przy usuwaniu 
tych awarii. 

Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 
Promocji UG świdwin przedstawi ł  informację  z dzialalności Referatu w okresie mi ędzy 
sesjami: 

- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu i 
świdwinie (uczniowie klas 0-3); od 22.02.202 1 r. wznowiono dowóz pensjonariuszy do 
ŚDS w Klępczewie 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
- bieżąca obsługa świetlic gminnych (od 22.02.202 1 r. świetlice wznowi ły swoj,] 

działalność  w godz. 15-19, 15-20) 
- bieżąca realizacja i obsługa funduszy so łeckich; odbyły się  spotkania z sołtysami na 

których omówiono sprawy realizacji funduszy so łeckich w 2021 r. w poszczególnych 
sołectwach 

- trwa realizacja projektu Senior+ w Cieszeniewie (trwaj ą  końcowe poprawki 
gwarancyjne); z dniem 01 .03.br. zostanie wznowiona dzia łalność  klubu seniora w 
Cieszeniewie; kluby seniora w Krosinie i Rogalinie ju ż  wznowiły swoją  działalność ; 
gmina czeka na nabór II og łaszany przez wojewodę  tj. na funkcjonowanie klubów 
seniora (środki na fmansowanie ró żnych zadań  w wysokości 50% udział  wojewody - 
50% wkład własny) 

- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych w 
związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

- złożono wnioski i podpisane umowy na organizacj ę  robót publicznych i staży dla 
pracowników na 2021 r. ( świetlice wiejskie, hala sportowa w Lekowie) 

- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- bieżąca współpraca ze szkołami 
- ogłoszono i rozstrzygni ęto otwarty konkurs ofert na prowadzenie placówek wsparcia 

dziennego w 2021 r. na terenie gminy Swidwin w dwóch miejscowo ściach Oparzno i 
Bierzwnica; placówki prowadzone b ędą  przez TPD Koszalin; dotacja na 2021 r. wyniesie 
15.000 zł  

- ogłoszono i rozstrzygni ęto otwarty konkurs ofert na upowszechnianie kultury fizycznej i 
sportu wśród mieszkańców i dzieci z terenu gminy Swidwin na okres od 08.02.2021-
30.06.2021 r.; przyznano dotacje w nast ępujących kwotach: GKS „Ikar" Krosino - 
30.000 zł, GLKS „Huragan" Bierzwnica - 10.000 z ł, UKS „Ayatar" Lekowo - 10.000 z ł, 
UKS „Rega" Bierzwnica - 10.000 zł  

- złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o udzielenie pomocy fmansowej z 
przeznaczeniem na popraw ę  iiastruktury sportowej 2021 (II etap wymiany o świetlenia 
LED w hali sportowej w Lekowie); ca łkowity koszt wynosi 40.000 zł, a dofinansowanie 
20.000 zł  

- złożono wniosek do PFRON o dofinansowanie zakupu nowego środka transportu w 
postaci busa; proponowana warto ść  dofinansowania z PFRON wynosi 105.000 z ł, a 
wartość  busa wynosi 228.542 zł  (bus hybrydowy, w części elektryczny; ten rodzaj busa 
pozwoli na sięgnięcie po środki do WFOŚ  w kwocie 102.844 zł) 

„_) 	r 



- złożono i rozliczono końcowy projekt „Pomorze Zachodnie - Bezpieczna Edukacja" w 
ramach którego zakupiono środki czysto ści do szkół  gminnych 

- złożono sprawozdania końcowe z realizacji projektu Senior+; w ramach programu 
uzyskano środki na funkcjonowanie klubów seniora w miejscowo ści Krosino i Rogalino 
oraz środki na utworzenie klubu seniora w Cieszeniewie 

- złożono wniosek do KSOW o wybór operacji o dofinansowanie na kwotę  13.100 zł ; 
planowana operacja to Gminny Konkurs Kulinarny - II edycja; dofinansowanie 13.100 z ł  

- rozliczono dotacj ę  na zakup podręczników do szkół  gminnych 
- rozliczono dotacj ę  celową  na dofinansowanie zadań  z zakresu wychowania 

przedszkolnego 
- gmina podpisała umowę  partnerską  z powiatem świdwińskim na realizacj ę  zadania 

organizacji dożynek gminnych-powiatowych; dożynki zaplanowano na wrzesień  2021 r. 
w miejscowości Lekowo 

Pan Tomasz Waszczyk - Zastępca Wójta Gminy świdwin przedstawi ł  informacj ę  z 
dzialałności na samodzielnych stanowiskach w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych 
- wysłano sprawozdanie dla zakończonej operacji: „Budowa placu rekreacyjno-sportowego 

wraz z budową  boiska wielofunkcyjnego w Bierzwnicy" 
- wysłano sprawozdanie dla zako ńczonego projektu: „Termomodernizacja obiektów 

użyteczno ści publicznej w Oparznie gm. Świdwin" 
- obsługa projektu pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalni ą  ścieków i 

przepompowniami w miejscowo ści: Bystrzyna i Dobrowola", który jest realizowany z 
dofinansowaniem Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020; z łożono wniosek końcowy o płatność  

- obsługa projektu pn.: Zmniejszenie zagro żenia wykluczeniem spo łecznym ludności 
zamieszkuj ącej miejscowość  Stary Przybysław, poprzez uporządkowanie gospodarki 
ściekowej; złożono wniosek o płatność  wraz z poprawkami 

- Gmina świdwin jest członkiem Partnerstwa Terytorialnego pod nazw ą  „Strefa 
Centralna", które obejmuje wszystkie gminy powiatów: drawskiego, świdwińskiego 
i łobeskiego; w ramach Partnerstwa przygotowywana jest obecnie wspólna strategia 
rozwoju obszaru Partnerstwa aby wspólnie stara ć  się  o fundusze pomocowe 

Zadania realizowane na stanowisku Komendanta Straży Gminnej: 
- wykonywanie zadań  stałych zgodnie z ustawą  o Strażach Gminnych: 

- wyjaśniono 17 interwencji zgłoszonych przez mieszka ńców gminy 
- nałożono 5 mandatów karnych 
- udzielono 11 pouczeń  porządkowych 
- w 36 przypadkach zastosowano środek oddziaływania wychowawczego w postaci 

zwrócenia uwagi 
- wspólnie z dzielnicowym KPP w Świdwiie przeprowadzano: 

- stałe kontrole osób bezdomnych oraz starszych samotnych w okresie zimowym 
- 2 kontrole pod wzgl ędem ładu i porządku na terenie nieruchomo ści oraz właściwej 

gospodarki odpadami 
- 1 kontrolę  pod względem złego stanu technicznego budynku zagra żającego życiu i 

zdrowiu 
- 3 kontrole pod wzgl ędem właściwej opieki nad zwierzęciem 
- 43 kontrole w okresie zimowym stanu od śnieżania chodników 

- udzielono 3 asyst dla pracowników urz ędu gminy 
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- nadzorowanie prac wykonywanych przez osoby skazane podczas od śnieżania chodników 
oraz dostarczania opalu dla osób starszych samotnych, niepe łnosprawnych. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych: 
- trwaj ą  prace projektowe związane z rozbiórką  starego oraz budową  nowego mostu na 

rzece Redze zlokalizowanego na drodze gminnej pomi ędzy miejscowościami 
Cieszeniewo i Kluczkowo, a także budową  nawierzchni drogi gminnej z betonowej 
kostki brukowej w miejscowo ści Rogalino; to jest projekt gdzie gmina z łożyła wniosek 
na przebudowę  mostu znajduj ącego się  na rzece Redze i uda ło się  pozyskać  na tę  
inwestycj ę  2 mln zł  

- trwaj ą  prace budowlane związane z budową  sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowo ści 
Stary Przybysław 

- wykonywano bieżące zadania stanowiska 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk poinformował, że w okresie międzysesyjnym odbyły 
się  spotkania z radami sołeckimi, na których proszono by z łożono propozycje na jakie cele 
gmina powinna napisać  wniosek o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych, aby móc sięgnąć  po te środki które są  skierowane dla gmin na terenie których 
funkcjonowały gospodarstwa popegeerowskie. Do urz ędu gminy wpłynęły propozycje od rad 
sołeckich. Wójt Gminy Swidwin powo łał  komisję, która wybrała priorytetowe zadania na które 
złożono wnioski. Pierwszą  z tych inwestycji, którą  wybrała komisja i na którą  został  złożony 
wniosek na kwotę  3 mln zł  to inwestycja w infrastruktur ę  wodno-kanalizacyjną  w miejscowo ści 
Przymiarki, Lekowo, Łąkowo, Oparzno oraz Klępczewo. Wniosek został  zaopiniowany 
pozytywnie przez Krajowy O środek Wsparcia Rolnictwa. 
Druga inwestycja, na którą  został  napisany wniosek to budowa świetlic wiejskich w 
miejscowości Smardzko i Bierzwnica. Jest to inwestycja na kwot ę  2 mln zł. Wniosek został  
zaopiniowany pozytywnie przez KOWR. 
Zastępca Wita, przypomniał , że w drugim naborze zostały złożone wnioski na dofinasowanie 
trzech zadań. To było zadanie związane z remontem obiektu gminnego w Lekowie (stra żnica). 
Drugim zadaniem była budowa dwóch boisk wielofunkcyjnych przy szkole podstawowej w 
Lekowie oraz przy szkole podstawowej w Oparznie. 
Trzecie zadanie to zadanie, które powielono w trzecim wniosku - budowa świetlic wiejskich w 
Bierzwnicy i Smardzku. 
Gmina Świdwin w ostatnim czasie wystąpiła również  z pismem do Starostwa Powiatowego z 
propozycją  zawarcia porozumienia w sprawie wspólnego finansowania inwestycji przy drogach 
powiatowych polegaj ących na budowie chodników, poboczy utwardzonych na terenie gminy 
Swidwin (oczekiwanie na odpowiedź). 
Zakończyły się  prace przy wycenie nasypu kolejowego na odcinku Smardzko-Cieszeniewo. 
Rozpoczęto prace nad przej ęciem nieruchomo ści pod ścieżkę  rowerową  i prace projektowe przy 
przebudowie ścieżki dobiegają  końca. 
Trwają  rozmowy w sprawie zawarcia porozumienia z Centrum Medycznym ze Szczecina, które 
oferuje bezpłatne badania kolonoskopowe dla mieszka ńców gminy w przedziale wiekowym 50-
65 lat i dla grup zagro żonych chorobą . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że Zastępca Wójta mówił  o 
rządowym funduszu inwestycji lokalnych czyli przebudowa mostu w K łuczkowie. 
Przewodnicząca zapytała, czy dobrze zrozumiała że w ramach tego projektu to b ędą  dwie 
inwestycje - most w Kluczkowie i droga w Rogalinie? 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk odpowiedział, że łącznie to było powiedziane. Droga 
w Rogalinie to są  dwa osobne projekty. Gmina otrzyma ła środki z rządowego programu na 
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przebudowę  mostu miedzy Kluczkowem a Cieszeniewem na rzece Rega. Natomiast budowa 
drogi w Rogalinie to jest zupe łnie inna sprawa. Trwaj ą  daleko posunięte prace nad dokumentacj ą  
techniczną  na drogę  w Rogalinie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że Zastępca Wójta poinformował, 
że gmina czeka na odpowied ź  starostwa w sprawie wspó łpracy przy budowie chodników, 
natomiast Przewodnicząca otrzymała pismo od Wójta w którym jest informacja, że starostwo 
odmówiło. Radna zapyta ła jaka jest prawda? 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk odpowiedział , że tutaj jest ciąg zdarzeń, który 
wcześniej mial miejsce. By ły zapytania radnego powiatowego Pana Sebastiana Basiejko, który 
pytał  czy starostwo powiatowe w ogóle przewiduje taką  sytuację, czy da plan pracy je śli chodzi 
o budowę  i naprawę  chodników przy drogach powiatowych w gminie Swidwin. Starostwo w 
jednym z pism, które mo żna było potraktować  jako odpowiedź, odpowiedziało że chcą  brać  
udział  w pracach remontowo-budowalnych, ale na starych zasadach, czyli starostwo daje kostk ę, 
a gmina zapewni ekipę. Natomiast jeżeli chodzi o zawarcie porozumienia to ma ono na celu 
równą  współpracę . W porozumieniu zawarto propozycj ę  prowadzenia tych inwestycji w podziale 
kosztów 50 na 50. Gmina ma zabezpieczone w budżecie 30 tys. zł, by wspólnie te inwestycje ze 
starostwem prowadzi ć . 

Pan Sebastian Basiejko doda ł, że wcześniejsze pismo było wysłane dnia 2.12.2020 r., a 
odpowiedź  otrzymano 28.12 i dotyczyła planów starostwa powiatowego w tej kwestii. Natomiast 
w związku z tym, że starostwo prowadzi dużą  inwestycj ę  w gminie S ławoborze, to nie planują  
środków, tylko planuj ą  współpracę  na starych zasadach. Natomiast drugie pismo wys łane przez 
gminę  nie przewiduje powo łania ekipy tylko współpracę  50 na 50. Jeżeli starostwo się  na to 
zgodzi, to takie porozumienie zostanie podpisane. 

Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosi ł  o przywiezienie ok. 5 ton tłucznia, by w doraźnym trybie 
załatać  dziury w drogach osiedlowych, bo nie można przez nie przejechać . 

Pan Ryszard Pawlonka zapytał, kiedy zostanie og łoszony przetarg na remont chodnika w 
Łąkowie i Osowie? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że odczytał  w sprawozdaniu z dzia łalności referatu, że 
odbyły się  spotkania robocze z poszczególnymi so łtysami, by okre ślić  zakres funkcjonowania i 
wykonania prac w ramach funduszy so łeckich. Te informacje zostały zebrane i zostanie 
przygotowane jedno wspólne zamówienie. To jest kwestia kilku dni kiedy takie zapytanie 
zostanie przygotowane. Kierownik doda ł, że radny nie musi się  martwić, bo chodniki, które s ą  
zaległe z funduszy so łeckich zostaną  w tym roku przez firmy zewn ętrzne wyłożone. Obecne 
warunki atmosferyczne s ą  jakie są, ale w terminie kwiecień-maj wszystkie zaleg łe prace zostaną  
wykonane. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauwa żyła, że z wyjątkiem zaległych chodników 
w Kluczkowie, które zalegaj ą  od 2018 r. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedzia ł , że trudno określić  czy materiał  w Kluczkowie pochodzi 
z funduszy sołeckich, czy został  przywieziony przez sponsorów. Kierownik dodał, że 
wypowiada się  na temat zaległych materiałów, które są  zakupione z budżetu gminy Swidwin. 
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Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk doda ł , że starostwo powiatowe te ż  nie przyznaje si ę  
do tego materiału. 

Pan Piotr Sieradzki podziękował  GZGK Sp. z o.o. w Świdwinie, pracownikom i prezesowi, za 
szybką  naprawę  linii wodnej, która zosta ła uszkodzona podczas k ładzenia światłowodu w 
Smardzku. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak równie ż  podziękowała Panu Rafałowi 
Terleckiemu za szybką  reakcję  w sprawie awarii wodociągowych w Kluczkowie. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy mają  szansę  w Klępczewie na światłowód? Radna 
zapytała, gdzie ma się  tego dowiedzieć? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poruszyła sprawę  remontu dróg w Kiuczkowie. 
Powiedziała, że temat ten by ł  omawiany na wielu komisjach w 2020 r. i w listopadzie otrzyma ła 
zapewnienie że lada dzień  sprzęt wjedzie, a jest już  luty i drogi wyglądają  coraz gorzej, 
szczególnie po roztopach. Radna zapyta ła, czy mieszkańcy Kluczkowa mogą  liczyć  na remont 
dróg gruntowych? 

Pan Antoni Giluk zauważył, te należałoby dokonać  generalnego przeglądu dróg w gminie, bo 
dróg w złym stanie jest dużo więcej, nie tylko w Kluczkowie, gdzie równiarka i podsypka musi 
być  dokonana, bo mieszkańcy nie mogą  wyjechać  z tych polnych dróg. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk odpowiedzia ł , te też  jest za tym. Uważa, że taki 
objazd dokonany przez komisj ę  rolnictwa pomoże wskazać  drogi, które w pierwszej kolejno ści 
powinny być  naprawiane. Zastępca Wójta powiedział, te otrzymał  informacj ę  od mieszkanki 
Cieszeniewa, która zg łaszała problem z dojazdem do domu. Natomiast w Kluczkowie sam 
korzystał  z drogi, która jest rozjeżdżona i wymaga doraźnych działań . Przychyla się  do tego, by 
taki objazd zrobić. Być  może komisja w pierwszej kolejno ści wskaże drogi które powinno si ę  
naprawiać . Zastępca powiedział, te nie chcia łby sam podejmować  decyzji, a wola łby żeby 
decyzja została podjęta wspólnie na komisji rolnictwa. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, te przekaże temat przewodniczącej 
komisji rolnictwa, która w dniu dzisiejszym jest nieobecna. Radna doda ła, te zastanawia j ą  sens 
objazdu dróg przez komisj ę  rolnictwa, gdzie w ubiegłych latach komisja rolnictwa dokonywa ła 
takiego objazdu dróg, wskazywa ła te które zdaniem komisji s ą  najpilniejsze, a kończyło się  to 
podejmowaniem decyzji innych ni ż  zapadały na posiedzeniach komisji. Dodała, te przeka że 
przewodniczącej komisji prośbę  o zajęcie się  tematem i komisja rolnictwa podejmie decyzj ę  o 
objeździe. Przewodnicząca wspomniała, że gmina jako właściciel i zarządca dróg zobowiązana 
jest do dokonywania przeglądów technicznych stanu dróg na mocy ustawy, dlatego by łoby 
zasadne żeby to jednak osoby z odpowiednim wykształceniem i doświadczeniem budowlanym 
typowo jeśli chodzi o drogi i utrzymanie dróg, takiego przegl ądu technicznego dokonały. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział, te podziela stanowisko Przewodnicz ącej 
Rady, jednak chciałby żeby wszyscy radni wiedzieli jak wygl ądają  drogi w gminie. Dodał, te nie 
widzi problemu, żeby pracownik, który ma taką  wiedzę  i kwalifikacje razem z radnymi w tym 
objeździe uczestniczył . 

Pan Antoni Giluk powiedział, te nie ma sensu czekać  na zebranie się  komisji rolnictwa, która 
będzie objeżdżać  drogi. Raczej gdy to b ędzie możliwe i gdy warunki pogodowe pozwolą  to 
należy zabrać  się  za naprawę, bo Wójt dokładnie wie które drogi s ą  do naprawy, bo to nie jest 
pierwszy rok. Te główne drogi w ka żdym sołectwie w jakiś  sposób są  strategiczne i wszyscy 
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wiedzą, które są  do naprawy. Radny uważa, że bez sensu jest by komisja rolnictwa objeżdżała i 
wskazywała te drogi. Zaproponował  by na bieżąco reagować , bo mieszkańcy na bieżąco 
zgłaszaj ą  potrzeby. 

Pani Bożena Wieczorek poprosiła, by na placu rekreacyjnym ko ło bloków w Klępczewie 
usunąć  dwa drzewa, które są  pochylone w stronę  placu i w każdej chwili mogą  uszkodzić  płot. 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Nie zgłoszono zapytań . 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że odpowiedzi na zapytania 
udzielane by ły na bieżąco, natomiast w sprawie światłowodów, o które pyta ła Pani Bożena 
Wieczorek, udzieli ć  radnej odpowiedzi pisemnie. 

PRZERWA 13.24-13.29 

Na salę  obrad wszedł  Wójt Pan Kazimierz Lechocki (godz. 13.29). 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

Podj ęcie uchwa ły w sprawie przekształcenia Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w 
Swidwinie w Centrum Us ług Społecznych w Gminie Swidwin i uchwalenia statutu Centrum 
Usług Spo łecznych w Gminie Swidwin. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie przekształcenia 
Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie w Centrum Us ług,  Spo łecznych w Gminie 
Swidwin i uchwalenia statutu Centrum Us ług Społecznych w Gm S inie widwin (treść  uchwały 
stanowi załącznik nr 2 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXV/196/2021 w sprawie przekszta łcenia Gminnego O środka Pomocy Społecznej 
w Swidwinie w Centrum Usług Społecznych w Gminie Swidwin i uchwalenia statutu Centrum 
Usług Spo łecznych w Gminie Swidwin zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protoko łu). 

2. Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  
Klub „Senior+" w miejscowo ści Krosino. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniaj ącą  uchwałę  w 
sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazw ą  Klub „Senior+" w miejscowo ści Krosino (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 4 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zadała pytanie, czy jeżeli rada podj ęła uchwałę  o 
przekształceniu GOPS w CUS, to czy w tej uchwale powinien by ć  zapis, że klub działa w 
strukturze organizacyjnej GOPS? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że Centrum Us ług Społecznych rozpocznie swoj ą  
działalność  od dnia 1 kwietnia 2021 r. 
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Uchwała Nr XXV/19712021 zmieniająca uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod 
nazwą  Klub „Senior+" w miejscowości Krosino została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za" 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  
Klub „Senior+" w miejscowo ści Rogalino. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  zmieniaj ącą  uchwałę  w 
sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą  Klub „Senior+" w miejscowości Rogalino 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że wymóg zmiany uchwały jest 
spowodowany rozstrzygnięciem nadzorczym. 

Uchwa ła Nr XXV/19812021 zmieniająca uchwalę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod 
nazwą  Klub „Senior+" w miejscowo ści Rogalino została przyj ęta jednogłośnie 13 glosami „za" 
(imienny wykaz glosowania stanowi za łącznik nr 7 do protokołu). 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  
Klub „Senior+" w miejscowo ści Cieszeniewo. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w 
sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  Klub „Senior+" w miejscowo ści Cieszeniewo 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
Uchwała Nr XXV/199/2021 zmieniająca uchwalę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod 
nazwą  Klub „Senior+" w miejscowości Cieszeniewo została przyjęta jednogłośnie 13 głosami 
„za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy 
Świdwin w 2021 roku. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w 
sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 2021 roku (tre ść  uchwały stanowi załącznik 
nr 10 do protokołu). 
Uchwa ła Nr XXV/20012021 zmieniająca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy świdwin 
w 2021 roku została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 11 do protoko łu). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie okre ślenia wzoru deklaracji o wysoko ści opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Świdwin. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy 
Świdwin (treść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
Uchwała Nr XXV/201/2021 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysoko ści opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Swidwin zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu). 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie powołania 
Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu). 
Uchwała Nr XXV/202/2021 w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia 
Komunalnego została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 15 do protoko łu). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 
zakresie realizacji inwestycji celu publicznego - przebudowa odga łęzienia linii 110 kV 
Białogard - Lobez do stacji GPZ Swidwin na linię  dwutorową  110 ky. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie realizacji inwestycji celu publicznego - 
przebudowa odgałęzienia linii 110 kV Białogard - Lobez do stacji GPZ Świdwin na linię  
dwutorową  110 kV (treść  uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

Pan Antoni Giluk powiedział , że na komisji wspólnej mial uwagi do uchwały, ale Kierownik 
Pani Anna Pietryka wyjaśniła pewne rzeczy oraz podkre śliła, że nie będzie roszczeń  i gmina nie 
będzie obciążona finansowo w związku z uchwaleniem tego planu. 

Uchwała Nr XXV/20312021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 
zakresie realizacji inwestycji celu publicznego - przebudowa odga łęzienia linii 110 kV 
Białogard - Lobez do stacji GPZ świdwin na linię  dwutorową  110 kV została przyjęta głosami: 
„za" 11 głosów, „przeciw" 2 głosy (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej na rok 2021. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwalę  w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2021 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 18 
do protokołu). 
Uchwała Nr XXV/20412021 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 
na rok 2021 została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czaj kowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie rozpatrzenia 
petycji (treść  uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 
Uchwała Nr XXV/20512021 w sprawie rozpatrzenia petycji zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynno ść  Wójta Gminy Świdwin. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie rozpatrzenia 
skargi na bezczynność  Wita Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu). 
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Uchwała Nr XXV/20612021 w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynno ść  Wójta Gminy 
Świdwin została przyj ęta głosami: „za" 7 głosów, „przeciw" 1 glos, „wstrzymuj ący się" 5 
głosów (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 23 do protoko łu). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2021 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 
Uchwała Nr XXV/20712021 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021 zosta ła 
przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu). 

13. Podj ęcie uchwały w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Świdwin. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czaj kowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyboru metody i 
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Świdwin 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wyjaśniła, że projekt uchwa ły jest następstwem 
rozstrzygnięcia kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 27.01.2021 r. 
stwierdzającego nieważność  części zapisów uchwały Nr XXI V/181/2020 Rady Gminy Świdwin 
z dnia 29.12.2020 r. Kolegium zarzuci ło m.in. błędne zastosowanie mieszanej metody ustalania 
stawki za gospodarowanie odpadami. Natomiast zmieniona uchwa ła ma poprawić  błędy 
poczynione w poprzedniej uchwale. 

Uchwała Nr XXV/20812021 w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Świdwin została przyjęta 
jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 27 do 
protokołu). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkuj ą  rodziny wielodzietne. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że projekt uchwały jest również  
następstwem rozstrzygnięcia nadzorczego. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie zwolnienia w 
części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w łaścicieli nieruchomo ści, na 
których zamieszkuj ą  rodziny wielodzietne (treść  uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska zaproponowała zmiany dotyczące numeracji 
paragrafów i ustępów w uchwale, natomiast tre ść  uchwały pozostaje taka sama. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdziła, że zaproponowane zmiany stanowią  
autopoprawkę  autora projektu uchwa ły Wita Gminy Swidwin. Następnie Przewodnicząca 
zapytała, czy któryś  z radnych jest przeciw zaproponowanej poprawce. Radni nie wnie śli 
sprzeciwu, wobec czego poprawka zosta ła naniesiona jednogłośnie poprzez aklamacj ę . 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że ten projekt uchwa ły ma choć  trochę  zrekompensować  
„straty" tym z rodzin, które utrac ą  ulgę  która była przyj ęta w uchwale zakwestionowanej przez 
Regionałną  Izbę  Obrachunkową. Była to ulga dla gospodarstwa domowego, które stanowi 
powyżej 5 osób. Zakwestionowano, że nie ~na tego typu ulgi zastosować, ponieważ  wybrano 
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metodę  ustalania opłat od mieszkańców nieruchomości, a me od gospodarstw domowych. W 
związku z tym, że wprowadzona w grudniu 2020 r. ulga nie obowi ązuje na mocy rozstrzygni ęcia 
nadzorczego, to podj ęto decyzj ę, że zamiennie wprowadzi si ę  taką  ulgę  dla rodzin 
wielodzietnych spełniających przesłanki w ustawie o karcie dużej rodziny, czyli na trzecie i 
kolejne dziecko w rodzinie. 

Uchwala Nr XXV/20912021 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomo ści, na których zamieszkuj ą  rodziny 
wielodzietne zosta ła przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 29 do protoko łu). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści położonej w 
obrębie ewidencyjnym Bystrzyna. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Bystrzyna. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że Pani Kierownik miała uzasadnić  podjęcie tej uchwały. Dodał, 
że radnym zosta ła przesłana uchwała z 2006 r. o miejscowym planie zagospodarowania. Po 
przeanalizowaniu tej uchwa ły radny poprosił  o dodatkowe wyja śnienie, ponieważ  nie ma w 
uchwale mowy o tym, że Gmina Swidwin musi odkupi ć  część  działki od osoby prywatnej. 
Radny poprosił  Kierownik Referatu Rolnego o wskazanie, w którym miejscu jest zapis o 
konieczności odkupienia części działki. 

Pani Anna Pietryka powiedziała, że 28.02.2006 r. została podjęta uchwała w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu po łożonego w gminie Swidwin 
pod nazwą  „Bystrzyna - tereny nad jeziorem Bystrzyno Ma łe". W tej uchwale w *2 ust. 2 ppkt O 
jest oznaczenie literowe Ki) drogi publiczne okre ślone na załącznikach nr 1 i nr 2. Paragraf 10 
uchwały brzmi: ‚„Wyznacza si ę  teren o pow. 0,29 ha oznaczony na rysunku planu stanowi ącym 
załącznik NR 2 symbolem 6 KD dla którego ustala si ę : 1) przeznaczenie: droga publiczna 
gminna dojazdowa obsiuguj ąca tereny rolne;". W załączniku nr 1 do uchwały jest działka nr 6, 
gdzie po podziale została wydzielona działka 6/41 z przeznaczeniem na drog ę. W załączniku nr 
2 widać  już  wydzieloną  drogę  z nałożonym symbolem z planu 6 Ki). Pani Kierownik 
stwierdziła, że w uchwale o planie zagospodarowania istnieje zapis „droga publiczna gminna 
dojazdowa", ale nie jest drogą  gminną  dlatego właściciel nieruchomo ści upomniał  się  o 
odkupienie od niego nieruchomo ści zgodnie z planem i przeznaczeniem. Pani Kierownik doda ła, 
że nie wie jakie będą  skutki, bo upłynęło 15 lat i nie wie jak zachowa si ę  właściciel działki w 
przypadku niepodj ęcia uchwały. Natomiast bez podj ęcia uchwały na pewno gmina nie nab ędzie 
tej nieruchomo ści. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapyta ła, czy gmina musi naby ć  tę  
nieruchomość? 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że tak jak napisała w uzasadnieniu do uchwały gmina jest 
zobowiązana, gdyż  jest to zgodne z zapisami uchwały uchwalającej plan na ten teren. 

Pan Antoni Giluk poprosił  Panią  Kierownik o odczytanie za łącznika nr 5 do uchwały z 2006 r. 

Pani Anna Pietryka odczytała treść  załącznika. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauważyła, że to jest sprzeczne ze sob ą . 
Rozstrzygnięcie Rady Gminy stanowiące załącznik do uchwały mówi, że nie przewiduje si ę  
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zadań  stanowiących zadania w łasne gminy jakim jest budowa dróg, a jednak tutaj gmina ma 
nabyć  nieruchomość  na budowę  drogi. Przewodnicząca zauważyła, że jest to daleko id ąca 
nieścisłość . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że wystąpił  do rady z projektem uchwa ły, która jest 
konsekwencją  uchwały z 2006 r. Niemniej jednak budz ą  się  pewne wątpliwo ści natury 
minionych lat, a także nie dopominania si ę  przez właściciela nieruchomo ści o swoje. W związku 
z tym Wójt zaproponowa ł  by zdj ąć  uchwałę  z dzisiejszej sesji, poczeka ć  na opinię  prawną  i 
powrócić  z uchwałą , jeżeli będzie taka potrzeba, w miesi ącu marcu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy w tym momencie mo żna wycofać  
uchwałę  z porządku obrad jeżeli Rada jest w trakcie jej procedowania? 
Przewodnicząca dodała, że jest zła ponieważ  o projekcie uchwa ły rada rozmawia ła w na 
posiedzeniu poniedzia łek i pojawiły się  wątpliwo ści. Wtedy Wójt zaproponowa ł, by nie 
wprowadzać  go do porządku obrad. Na pi ątkowym posiedzeniu rady Wójt poprosi ł , by pomimo 
ustalonego już  porządku obrad jednak ten projekt uchwa ły wprowadzić . Natomiast teraz okazuje 
się , że nadal są  wątpliwości, że uchwała nie jest sprawdzona i dopracowana. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdzi ła, że Rada nie będzie procedować  tej 
uchwały i zarządzi ła głosowanie nad wycofaniem projektu uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody 
na nabycie nieruchomo ści położonej w obrębie ewidencyjnym Bystrzyna z rozszerzonego 
porządku obrad. 

Wynik głosowania: „za" - 13 g łosów (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu). 

W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści 
położonej w obrębie ewidencyjnym Bystrzyna zosta ł  usunięty z rozszerzonego porz ądku obrad. 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Wolnych wniosków nie zg łoszono. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 14.31 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamkn ęła obrady XXV/2021 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protoko łu. 

Na tym protokól zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

A4ii1ejniczak 

Protoko łowała 

Izabe a wojska 
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Załaczniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Uchwała Nr XXV/196/202 1 w sprawie przekszta łcenia Gminnego O środka Pomocy Społecznej w 

świdwinie w Centrum Usług Społecznych w Gminie Świdwin i uchwalenia statutu Centrum Us ług 
Społecznych w Gminie świdwin. 

3) Imienny wykaz głosowania w sprawie przekszta łcenia Gminnego Ośrodka Pomocy Spo łecznej w 
świdwinie w Centrum Usług Społecznych w Gminie Świdwin i uchwalenia statutu Centrum Us ług 
Społecznych w Gminie Swidwin. 

4) Uchwała Nr XXV/197/2021 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  Klub 
„Senior+" w miejscowo ści Krosino. 

5) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazw ą  
Klub „Senior+" w miejscowo ści Krosino. 

6) Uchwała Nr XXV/198/2021 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  Klub 
„Senior+" w miejscowo ści Rogalino. 

7) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  
Klub „Senior+" w miejscowo ści Rogalino. 

8) Uchwała Nr XXV/199/2021 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  Klub 
„Senior+" w miejscowo ści Cieszeniewo. 

9) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą  
Klub „Senior-f-" w miejscowości Cieszeniewo. 

10) Uchwała Nr XXV/20012021 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierz ętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 2021 roku. 

11) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Świdwin w 2021 
roku. 

12) Uchwała Nr XXV/20112021 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie gminy Świdwin. 

13) Imienny wykaz głosowania w sprawie okre ślenia wzoru deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie gminy Świdwin. 

14) Uchwała Nr XXV/202/2021 w sprawie powo łania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 
15) Imienny wykaz głosowania w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 
16) Uchwała Nr XXV/203/2021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie 

realizacji inwestycji celu publicznego - przebudowa odga łęzienia linii 110 kV Białogard - Lobez do stacji 
GPZ świdwin na linię  dwutorową  110 ky. 

17) Imienny wykaz głosowania w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie 
realizacji inwestycji celu publicznego - przebudowa odga łęzienia linii 110 kV Białogard - Lobez do stacji 
GPZ Swidwin na linię  dwutorową  110 ky. 

18) Uchwała Nr XXV/2041202 1 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 
2021. 

19) Imienny wykaz głosowania w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 
2021. 

20) Uchwała Nr XXV/20512021 w sprawie rozpatrzenia petycji. 
21) Imienny wykaz głosowania w sprawie rozpatrzenia petycji. 
22) Uchwała Nr XXV/20612021 w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynno ść  Wójta Gminy Świdwin. 
23) Imienny wykaz głosowania w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynno ść  Wójta Gminy świdwin. 
24) Uchwała Nr XXV/207/2021 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 
25) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 
26) Uchwała Nr XXV/208/202 1 w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy świdwin. 
27) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Świdwin. 
28) Uchwała Nr XXV/209/202 1 w sprawie zwolnienia w cz ęści z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomo ści, na których zamieszkuj ą  rodziny wielodzietne. 
29) Imienny wykaz głosowania w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomo ści, na których zamieszkuj ą  rodziny wielodzietne. 
30) Imienny wykaz głosowania nad wycofaniem projektu uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Bystrzyna z rozszerzonego porz ądku obrad. 
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